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Dane osobowe 

PROTOKÓŁ NR 98/2023 

z XCVIII SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej w dniu 28 czerwca 2023r. 

 

          XCVIII sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

 

Linki do nagrań:  

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39317/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-i.htm 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39313/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-ii.htm 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39314/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-iii.htm 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39318/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-iv.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie XCVIII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 09:30 otworzyła 

XCVIII sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie z obrad będzie udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Ponadto poinformowała 

o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów o ochronie danych 

osobowych. Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja 

stwierdziła prawomocność obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz 

7. Teresa Jędral 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39317/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39317/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39313/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-ii.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39313/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-ii.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39314/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-iii.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39314/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-iii.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39318/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-iv.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/39318/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcviii-w-dniu-28-czerwca-2023-godz-0930-cz-iv.htm


Protokół nr 98/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii dn.28.06.2023 2/41 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Czesława Iwona Książek 

11. Beata Mika 

12. Bożena Molak 

13. Zenon Nadstawny (obecny od 14:11)  

14. Beata Polaczyńska 

15. Andrzej Posiewka 

16. Jakub Rącz 

17. Jan Rokita 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Urszula Wroniewicz 

21. Rozalia Zdulska 

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1;  

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2;  

-lista obecności gości załącznik nr 3. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa powitała: Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego wraz z zastępcą Mateuszem Bajem, Sekretarza 

gminy Piotra Walczaka, Skarbnika gminy Ewę Sobiepanek, przedstawicieli szkół 

podstawowych z Czerska oraz Czaplinka, pracowników urzędu oraz mieszkańców.  

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek 

obrad: 

1. Otwarcie XCVIII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

2022 r. 

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w Żłobku Miejskim w 

Górze Kalwarii. 

6. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Czersk. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu/dzierżawy. 
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8. Projekt uchwały w sprawie uchylenia części uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Łubna – teren przemysłowy. 

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice – Domanówek. 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria oraz fragmentu 

wsi Krzaki Czaplinkowskie – rejon ul. Kalwaryjka. 

11. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu miasta Góra Kalwaria - os. Kilińskiego cz. A. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - teren pomiędzy ulicami Rybie i 

Zakalwaria.  

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Górze Kalwarii.  

14. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów 

na ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 

15. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2022r. 

16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

18. Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2022: 

1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii, 

2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy.  

19. Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

20. Procedura absolutoryjna:  

1) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2022 rok;  

2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2022 rok;  

3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz wnioskiem w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria za 2022 rok;  

4) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

sprawie absolutorium za 2022 rok;  

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego gminy za 

2022 rok;  

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2022 rok;  

7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium za 2022 rok.  

21. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 
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poprawek lub uzupełnienia protokołów z XCV nadzwyczajnej sesji w dniach 17-

24.05.2023r., XCVI sesji w dniu 31.05.2023r., XCVII nadzwyczajnej sesji w dniu 05.06.2023r.  

22. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b) pytania radnych i odpowiedzi, 

c) wolne wnioski, 

d) informacje. 

23. Zamknięcie XCVIII sesji Rady Miejskiej. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie 

od 31 maja 2023 r. do 28 czerwca 2023 r. 

 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr zarządzenia Data podjęcia Dot.: 

1. ORG.0050.111.2023 01.06.2023 
  w sprawie powierzenia stanowiska dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Kazimierza Górskiego w Czaplinku 

2. ORG.0050.112.2023 01.06.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Górze Kalwarii 

3. ORG.0050.113.2023 05.06.2023 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze samodzielnego referenta/podinspektora 

ds. działalności gospodarczej i handlu 

4. ORG.0050.114.2023 05.06.2023 

w sprawie przejęcia części działki ewidencyjnej nr 

14/ 2 o pow. 42 m 2 znajdującej się w Górze Kalwarii 

przy ul. Dominikańskiej 14/18, obr. 6 01, stanowiącej 

własność gminy Góra Kalwaria, objętej księgą 

wieczystą nr KW WA5M/00268600/4 

5. ORG.0050.115.2023 05.06.2023 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2023 rok 

6. ORG.0050.116.2023 12.06.2023 zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 
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finansowego dla środków pochodzących z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID 19 na 2023 rok 

7. ORG.0050.117.2023 12.06.2023 w sprawie zmian w budżecie 

8. ORG.0050.118.2023 12.06.2023 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2023 rok 

9. ORG.0050.119.2023 12.06.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego 

środków z Funduszu Pomocy w ramach pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa w 2023 roku 

10. ORG.0050.120.2023 20.06.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Budowa placu zabaw 

w Czarnym Lesie”. 

11. ORG.0050.121.2023 20.06.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Rozbudowa placu 

zabaw przy gliniance Dąbrówka”. 

12. ORG.0050.122.2023 20.06.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Rozbudowa placu 

zabaw przy ul. Wilczynek w Baniosze”. 

13. ORG.0050.123.2023 20.06.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia 

instrukcji obiegu i kontroli dokumentów finansowo-

księgowych w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze 

Kalwarii 

14. ORG.0050.124.2023 21.06.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie dysponowania 

środkami oraz ustalenia planu finansowego dla 

wydzielonego rachunku środków z Funduszu 

Solidarnościowego na 2023 rok. 

15. ORG.0050.125.2023 23.06.2023 
w sprawie powierzenia stanowiska dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Polski Niepodległej w Baniosze 

16. ORG.0050.126.2023 23.06.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani M. O. 

17. ORG.0050.127.2023 23.06.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani U. J. 

18. ORG.0050.128.2023 23.06.2023 
w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 
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na stopień nauczyciela mianowanego Pani M. S. 

19. ORG.0050.129.2023 23.06.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani N. D. 

20. ORG.0050.130.2023 23.06.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani I. D. 

21. ORG.0050.131.2023 23.06.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani M. A. S. 

22. ORG.0050.132.2023 27.06.2023 
  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2022 rok 

23. ORG.0050.133.2023 27.06.2023 

  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 

2022rok. 

24. ORG.0050.134.2023 27.06.2023 

zmieniające zrządzenie w sprawie dysponowania 

środkami oraz ustalenia planu finansowego dla 

wydzielonego rachunku środków z Funduszu 

Solidarnościowego na 2023 rok 

 

II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

 

Tydzień 22 (31.05-04.06) 

- udział w uroczystym zakończeniu roku akademickiego oraz 15 - leciu działalności 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

- udział w uroczystych jubileuszach z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego 

- udział w pikniku rodzinnym w szkole podstawowej w Kątach 

- udział w pikniku rodzinnym w szkole podstawowej w Coniewie 

- udział w pikniku rodzinnym w szkole podstawowej w Czachówku 

- udział w pikniku rodzinnym w szkole podstawowej w Cendrowicach 

 

Tydzień 23 (05.06-11.06) 

- udział w uroczystych obchodach 25 - lecia samorządu Mazowsza 

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

- udział w posiedzeniu Zespołu Interdyscyplinarnego 

- spotkanie z przedstawicielami kurii warszawskiej w sprawie użyczenia gruntu pod 

budowę kanalizacji 

- udział w spotkaniu informacyjnym w sprawie przebudowy drogi nr 79  
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- udział w wernisażu T. P. oraz innych artystów w Ośrodku Kultury 

 

Tydzień 24 (12.06-18.06) 

- spotkanie z przedstawicielami fundacji ActiveLife oraz służbami porządkowymi 

w sprawie organizacji Biegu Królowej Bony 

- udział w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej 

- udział w konkursie piosenki anglojęzycznej w przedszkolu Czarodziejska Planeta 

- spotkanie z przedstawicielami firmy Fackelman w sprawie możliwości rozbudowy 

siedziby firmy w Tomicach 

- spotkanie z przedstawicielami firmy Residence 3 w sprawie planowanych inwestycji 

w gminie 

- spotkanie z przedstawicielami firmy Pannatoni w sprawie możliwości budowy 

magazynów na terenie gminy 

- spotkanie ze służbami porządkowymi w sprawie bezpieczeństwa na akwenach 

wodnych w gminie 

- spotkanie z miłośnikami rugby w sprawie użyczenia obiektu oraz współpracy 

- spotkanie z mieszkańcami sołectwa Tomice oraz Baniocha – wieś w sprawie uwag 

do planowanej przebudowy drogi nr 79  

- udział w turnieju piłkarskim im. Kazimierza Górskiego w Krzakach Czaplinkowskich 

- udział w pikniku rodzinnym zawodników MKS Korona na stadionie w Górze Kalwarii 

- udział w imprezie integracyjnej wsi Buczynów oraz Aleksandrów organizowanej w 

OSP Czaplin 

- udział w 2. biegu Królowej Bony 

- udział w rajdzie „Rowerem na wieś” organizowanym przez grupę rowerową 

Urzeczeni Rowerem 

 

Tydzień 25 (19.06-25.06) 

- wizyta oraz wręczenie książek promujących miasto w oddziałach zerowych 

przedszkoli publicznych w Górze Kalwarii 

- udział w uroczystych zakończeniach roku szkolnego klas 8 w szkołach 

podstawowych w gminie Góra Kalwaria 

- udział w uroczystych zakończeniach roku szkolnego w szkołach gminnych 

- udział w inauguracji Turnieju Orzeł CUP oraz meczu Samorządowcy – Orzeł 

Baniocha  

- udział w pikniku rodzinnym sołectwa Krzaki Czaplinkowskie 

- udział w pikniku rodzinnym osiedla Linin 

- udział w pikniku Słoneczna Góra oraz Nightskatingu 
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- udział w imprezie Góra Urzecza organizowanym na rynku miejskim 

- udział w pikniku rodzinnym sołectwa Czaplinek 

- udział w wernisażu Teresy Pietras w Dworku na Brzozowej 

 

Tydzień 26 (26.06-28.06) 

- udział w walnym zebraniu członków stowarzyszenia Metropolia Warszawa  

- udział w konsultacjach społecznych dotyczących przebudowy rynku miejskiego  

- udział w Event Eco – sadzenie drzew w przedszkolu integracyjnym przy ul. Bema 

organizowanym prze firmę Weber 

- udział w sesji Rady Miejskiej 

 

III. Inwestycje rozpoczęte 

- Rozbudowa zaplecza sportowo-rekreacyjnego w Podłęczu 

Wykonawca: MOXIM 

Wartość robót – 35.800,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2023. 

- Budowa ul. Wiśniowej w Łubnej 

Wykonawca: CODA 

Wartość robót – 131.610,00 zł 

Termin zakończenia – 30.04.2024 

 

IV. Inwestycje zakończone 

- Rozbudowa placu zabaw przy ul. Wilczynek w Baniosze 

- Rozbudowa placu zabaw przy gliniance Dąbrówka 

- Budowa placu zabaw w Czarnym Lesie 

- Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Potycz 

 

V. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 95 osoby + 1 osoba finansowana z PUP 

- Straż Miejska – 7 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 39 osób + 2 osoby na stażu z PUP 

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 22 osoby 

- OSiR - 44 osób + 1 osoba finansowane z PUP 

- ABK – 18 osób 

- ZGK – 86 osób 
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Pytania do sprawozdania Burmistrza zgłosili: 

Radny W. Kochański poprosił o informację na temat:  

- spotkania ze służbami porządkowymi w sprawie bezpieczeństwa na akwenach wodnych 

w gminie, czego dotyczyło spotkanie i jakie są ustalenia, 

- udziału w konsultacjach społecznych dotyczących przebudowy rynku miejskiego, 

poprosił o konkluzje ze spotkania,  

- udziału w rajdzie „Rowerem na wieś” organizowanym przez grupę rowerową Urzeczeni 

Rowerem, poprosił o przebieg trasy i zapytał czy rajd odbył się nową ścieżką pieszo 

rowerową łączącą Górę Kalwarię z Czerskiem. 

Na powyższe pytania odpowiedzi udzielił burmistrz A. Strzyżewski informując, że co roku 

przed sezonem letnim odbywają się spotkania ze wszystkimi służbami, które są 

odpowiedzialne za bezpieczeństwo - także za bezpieczeństwo na wodzie. Następnie 

przedstawił, jakie działania zostały oraz będą podjęte w celu poprawy bezpieczeństwa na 

akwenach wodnych. W dalszej swojej wypowiedzi burmistrz odniósł się do spotkania 

dotyczącego konsultacji społecznych związanych z przebudową rynku miejskiego oraz 

przedstawił założenia modernizacji rynku. Na pytanie dotyczące udziału w projekcie 

„Rowerem na wieś” organizowanym przez grupę rowerową Urzeczeni Rowerem 

poinformował, że wycieczka została przełożona na inny termin, natomiast trasa rowerowa 

miała przebiegać od Baniochy przez Górę Kalwarię, następnie nową ścieżką rowerową do 

Czerska. 

Głos ad vocem zabrał wiceprzewodniczący rady W. Kochański prostując, że jako 

przedstawiciel Rady Miejskiej był obecny na spotkaniu dotyczącym modernizacji rynku. 

Następnie wspominając również o poparciu radnych podziękował burmistrzowi za 

umieszczenie znaku „czarnego punktu” na tamie wojskowej w Górze Kalwarii. Stwierdził, 

że obecnie postawione znaki „czarnego punktu” oraz „zakazu kąpieli” ułatwi pracę 

służbom, które będą miały podstawę do egzekwowania zakazu kąpieli w miejscach 

zabronionych. Radny mając świadomość, że teren należy do spółki Wody Polskie oraz 

wysokich kosztów z tym związanych zapytał, czy istnieje możliwość umieszczenia na tamie 

wojskowej koła ratowniczego. 

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do pytania radnego stwierdzając, że formalnych 

możliwości, aby gmina finansowała i umieściła tam koła nie ma. Burmistrz dodał, że na 

spotkaniu ustalono, iż postawienie koła ratowniczego może zostać odebrane przez 

mieszkańców, jako przyzwolenie na kąpiel w tym miejscu. 

Radna U. Wroniewicz odnosząc się do spotkania z przedstawicielami firmy Pannatoni w 

sprawie możliwości budowy magazynów na terenie gminy Góra Kalwaria poprosiła o 

informację, gdzie planowana jest lokalizacja magazynów, jakiej miałyby być powierzchni 

oraz co miałoby być w nich składowane. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że firma Panattoni jest firmą zajmują się wyłącznie 

budową hal magazynowych i jest pośrednikiem pomiędzy ostatecznym korzystającym z 

tych magazynów. Na spotkaniu firma poprosiła o wskazanie w planie oraz studium 

terenów, które są przeznczone pod taką działalność (tereny wskazane nie należą do 

gminy, a firma we własnym zakresie będzie starać się pozyskać te grunty). 
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Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji.  

 

Punkt 4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za 2022 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że sprawozdanie z 

realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2022 było 

szczegółowo omawiane na posiedzeniach komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2022r. 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w Żłobku Miejskim w 

Górze Kalwarii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w 

Żłobku Miejskim w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/834/2023 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Czersk. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we 

wsi Czersk. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/835/2023 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu/dzierżawy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu/dzierżawy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/836/2023 

 

Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie uchylenia części uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Łubna – teren przemysłowy. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchylenia części uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Łubna – teren przemysłowy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/837/2023 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice – Domanówek. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice – 

Domanówek. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 
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Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/838/2023 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria oraz fragmentu 

wsi Krzaki Czaplinkowskie – rejon ul. Kalwaryjka. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra 

Kalwaria oraz fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie – rejon ul. Kalwaryjka. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Zenon Nadstawny 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/839/2023 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - os. Kilińskiego cz. A. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - os. Kilińskiego cz. A..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/840/2023 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - teren pomiędzy ulicami Rybie i 

Zakalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - teren pomiędzy 

ulicami Rybie i Zakalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/841/2023 

 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Górze Kalwarii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego oraz Komisja Rolnictwa, Ochrony 
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Środowiska i Handlu nie wydały opinii, natomiast Komisja Rewizyjna, Komisja Zdrowia i 

Sportu, Komisja Finansów i Rozwoju oraz Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 

wydały pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Na pytanie przewodniczącej A. Fedynicz – Komosy radni nie zgłosili chęci zadania 

dodatkowych pytań Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Dyrektor 

Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Radny J. Rącz Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na prośbę burmistrza 

A.Strzyżewskiego odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa zapytała dyrektor OPS, czy chce zabrać głos w 

przedmiotowej sprawie uzyskując odmowną odpowiedź. 

Po stwierdzeniu nieobecności mieszkańca, który miał zabrać głos w sprawie skargi i braku 

zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca rady przystąpiła do głosowania nad projektem 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/842/2023 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego zgłoszonych 

kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego 

zgłoszonych kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/843/2023 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2022r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

nie omawiała projektu uchwały na posiedzeniu komisji, pozostałe komisję wydały 

pozytywną opinię.  

Przewodniczący komisji Rewizyjnej A. Posiewka udzielił odpowiedzi na zadane pytanie 

przez przewodniczącą A. Fedynicz – Komosę. 

 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2022r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/844/2023 

 

Punkt 16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego (2 „za”, 3 „wstrzymujące się”), Komisja 
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Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu (jednogłośnie 4 „za”) oraz Komisja Finansów i 

Rozwoju (2 „za”, 2 „wstrzymujące się”) wydała pozytywną opinię, Komisja Rewizyjna nie 

omawiała projektu uchwały na posiedzeniu komisji, natomiast Komisja Oświaty, Kultury i 

Pomocy Społecznej (4 „wstrzymujące się”) oraz Komisja Zdrowia i Sportu (3 „wstrzymujące 

się”) nie wydała opinii. 

Przewodnicząca rady poinformowała, że duże kontrowersje wzbudza zmiana dotycząca 

przesunięcia środków finansowych z roku 2025 inwestycji dotyczącej szkoły w Czersku.  

Burmistrz A. Strzyżewski zgłaszając wniosek formalny poprosił skarbnik gminy 

E.Sobiepanek o przedstawienie szczegółów zgłoszonej autopoprawki. 

Skarbnik gminy E. Sobiepanek poinformowała, że w porównaniu do tego, co było 

omawiane z radnymi na posiedzeniach komisji zostaje wprowadzona autopoprawka, która 

spowodowana jest wycofaniem się oferenta, który złożył najniższą ofertę na rozbudowę 

szkoły w Czaplinku, kolejna oferta opiewa na kwotę powyżej 10 mln złotych. W związku z 

powyższym konieczne było dokonanie przesunięć dodatkowo na kwotę 785 691 zł., aby 

zabezpieczyć środki na obecnie obowiązującą najniższą ofertę. Autopoprawką zostały 

przesunięte środki w tej kwocie dodatkowo z 2025r. na 2026r. ze szkoły w Czersku i 

zwiększone w 2025r. na szkole w Czaplinku. Łącznie ze szkoły w Czersku zostały 

przesunięte środki w kwocie 2 885 691 zł z roku 2025 na 2026. 

Przewodnicząca Rady A. Fedynicz – Komosa poprosiła burmistrza A. Strzyżewskiego o 

zdanie relacji ze spotkania z przedstawicielami rodziców szkoły podstawowej z Czerska, 

do którego radni na komisji prezydialnej zobowiązali burmistrza. 

Burmistrz A. Strzyżewski potwierdził, iż w dniu wczorajszym odbył spotkanie z 

przedstawicielami rady rodziców szkoły podstawowej w Czersku, przedstawił przebieg 

spotkania oraz poinformował, jakie zapadły na nim ustalenia (przedstawiciele szkoły 

przyjęli do wiadomości i zaakceptowali taki sposób postępowania, do końca lipca 

burmistrz zobowiązał się do złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach programu 

Polski Ład z przeznaczeniem na budowę szkoły w Czersku). Burmistrz w dalszej 

wypowiedzi zauważył, że wielokrotnie zdarzało się, że środki z jednej inwestycji były 

przesuwane na drugą, co nie skutkowało jej niewykonaniem. Zaznaczył, że gmina chce 

realizować tą inwestycję, natomiast tak jak już mówił rodzicom szkoły z Czerska na tą 

chwilę gmina nie jest w stanie tego zadana wykonać bez dofinansowania, na które ma 

duże szanse. 

Radna U. Wroniewicz w związku z propozycją przesunięcia środków z inwestycji 

dotyczącej rozbudowy szkoły w Czersku na inne zadanie wyraziła swoją obawę o dalszą 

rozbudowę szkoły. Odnosząc się do trudnych warunków panujących w szkole stwierdziła, 

że priorytetowym zadaniem było i jest nadal to, aby doprowadzić do jej rozbudowy. 

Zdaniem radnej nie oznacza to, że nie są zauważane również potrzeby drugiej placówki, 

natomiast nie chciałaby, aby dzisiejsza propozycja zaważyła na tym, że szkoła w Czersku 

nie zostanie rozbudowana w najbliższym czasie. Następnie poprosiła przedstawicieli rady 

rodziców, aby zabrali głos i przedstawili swoje stanowisko w tej sprawie oraz zapytała, 

dlaczego nie została złożona propozycja przesunięcia tych środków na realizację szkoły w 

Czaplinku z innych zadań, które znajdują się w 2025 r. 

W trybie ad vocem głos zabrał radny Z. Adamczyk.  
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Następnie głos zabrał przedstawiciel rady rodziców szkoły podstawowej w Czersku p.S.Z. 

przedstawiając przebieg i cel spotkań z burmistrzem oraz stanowisko rady rodziców w 

sprawie przesunięcia środków z rozbudowy szkoły w Czersku. Wspomniał, że stan 

techniczny jak i warunki w szkle są bardzo złe (szkoła warunkowo przechodzi przeglądy 

sanitarne tylko ze względu na planowany remont, zamknięty plac zabaw, lekcje odbywają 

się na korytarzu). Obawy rodziców o dalsze losy szkoły wnikają również z tego, że 

pozwolenie na rozbudowę szkoły jest ważne do lutego 2025r. i przesunięcie środków 

może spowodować utratę możliwości dalszej rozbudowy, co w konsekwencji może 

prowadzić do zamknięcia placówki. Na koniec wypowiedzi zaprosił radnych do 

odwiedzenia placówki, aby sami przekonali się, w jakich warunkach uczą się dzieci. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz- Komosa odnosząc się do wypowiedzi obu 

stron stwierdziła niespójność w wypowiedziach i poprosiła burmistrza o wyjaśnienia w tej 

sprawie oraz o udzielenie odpowiedzi na zadane wcześniej pytanie przez radną 

U.Wroniewicz. 

Głos zabrał burmistrz A. Strzyżewski, który poprosił skarbnik gminy o zrelacjonowanie 

przebiegu spotkania z przedstawicielami rady rodziców ze szkoły w Czersku, następnie 

zwrócił się do radnej U. Wroniewicz, aby przekazując informację nie wprowadzała 

mieszkańców w błąd, gdyż środki na rozbudowę szkoły w Czersku nie są zabierane, lecz 

przesuwane i w żaden sposób nie zostaną pomniejszone. 

Skarbnik gminy E. Sobiepanek potwierdziła wypowiedź przedmówcy, informując, że środki 

na szkołę w Czersku przez tą korektę nie ulegną zmniejszeniu. Odnosząc się do spotkania 

z przedstawicielami rady rodziców szkoły podstawowej w Czaplinku nie zgodziła się z 

p.S.Z. i zrelacjonowała przebieg spotkania. 

Przedstawiciel Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Czersku p. S.Z. odniósł się do 

wypowiedzi skarbnik E. Sobiepanek, stwierdzając, że nie słyszał wszystkich wypowiedzi 

obecnych na spotkaniu rodziców. Dodał, że z jego strony nie padła żadna deklaracja.  

Radny W. Kochański zapytał, na jakim etapie jest wykup terenu od sióstr zakonnych pod 

budowę szkoły w Czersku. 

Burmistrz A. Strzyżewski odpowiedział, że nie ma potrzeby dokonywać wykupu ziemi, aby 

rozbudować szkołę w Czersku.  

Radna U. Wroniewicz odniosła się do wypowiedzi burmistrza w sprawie wprowadzania 

mieszkańców w błąd, następnie poinformowała, że miała zamiar w dniu dzisiejszym 

wystąpić z wnioskiem formalnym i przedstawić propozycję przesunięcia środków z innego 

zadania, lecz przeglądając zadania z 2025r. radna nie miała się do czego odnieść i złożyć 

propozycji zamiennej.  

Skarbnik gminy E. Sobiepanek przedstawiła, jakie środki w poszczególnych latach są 

przeznaczone na szkołę w Czersku, dodając, że środki te pozwolą zabezpieczyć wkład 

własny na rozbudowę szkoły przy pozyskanym dofinansowaniu. Odpowiadając na 

wcześniej zadane pytanie i odnosząc się do wypowiedzi radnej U. Wroniewicz 

potwierdziła, że nie ma takiego zadania w 2025r., z którego można by było przesunąć te 

środki. Zdaniem skarbnik przesunięcie środków daje możliwość rozbudowy szkoły w 

Czaplinku i absolutnie nie przekreśla rozbudowy szkoły w Czersku. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu p. K. N. przedstawicielce rady rodziców 

szkoły podstawowej w Czaplinku, która również zasygnalizowała potrzebę rozbudowę 

szkoły. Stwierdziła, że brak sali gimnastycznej i sal dydaktycznych uniemożliwia realizację 

podstawy programowej (dzieci nie mają, gdzie ćwiczyć na lekcjach wychowania 

fizycznego, a nauczyciele nie mają, jak przeprowadzać lekcji i zajęć indywidualnych z 

uczniami). Na koniec zaprosiła rodziców z Czerska do szkoły w Czaplinku, aby zobaczyli, 

w jakich warunkach uczą się dzieci oraz pracują nauczyciele. 

Pan R. J. przedstawiciel rodziców szkoły podstawowej w Czersku na wstępie poinformował, 

że rodzice szkoły z Czerska nie chcą rozbudowywać swojej szkoły kosztem szkoły w 

Czaplinku, natomiast również od siedmiu lat zabiegają o poprawę warunków w szkole. 

Następnie przypomniał, że do lutego 2025 r. jest ważna dokumentacja i jeżeli w przyszłym 

roku nie rozpocznie się inwestycja to istnieje ryzyko, że zostanie wszystko wstrzymane, co 

wiąże się z zamknięciem placówki przez sanepid. Wspomniał, że to radni decydują, na 

jakie cele zostaną przyznane środki, natomiast rodzice walczą też o swoje dzieci. 

Odnosząc się do przedstawionego na spotkania przez rodziców stanowiska wspomniał, że 

rodzice starają się pomagać i zrobią wszystko, aby środki finansowe się znalazły.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poprosiła o potwierdzenie, do kiedy 

dokładnie jest aktualne pozwolenie na budowę. 

Skarbnik E. Sobiepanek konsultując się z Naczelnik Wydziału Inwestycji, Remontów i 

Drogownictwa p. K. Kochańską poinformowała, że pozwolenie na budowę jest ważne do 

marca 2025r. Przypomniała, że środki, jakimi dysponuje gmina nie są wystarczające na 

realizację tej inwestycji i tylko pozyskanie środków zewnętrznych, o które będzie 

wnioskować gmina w miesiącu lipcu pozwoli uruchomić realizację rozbudowy tej szkoły. 

Następnie opisała procedurę postępowania związaną z rozbudową szkoły w Czersku po 

uzyskaniu dofinasowania z polskiego ładu. Na koniec zauważyła, że gminie również zależy 

na tym, aby nie dopuścić do wygaśnięcia pozwolenia na budowę, aby nie zarzucono jej 

niegospodarności.  

W trybie ad vocem głos zabrał burmistrz A. Strzyżewski.  

Radny J. Rokita poprosił o informację, czy do szkoły w Czersku uczęszczają dzieci spoza 

gminy Góra Kalwaria. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że w tej chwili nie jest w stanie powiedzieć, ile jest 

dzieci w szkole w Czersku spoza obwodu, następnie przedstawił jak kształtował się nabór 

do szkoły w latach poprzednich i jak odzwierciedliło się to na ilości utworzonych klas.  

Radna A. Fedynicz – Komosa poprosiła o doprecyzowanie przez radnego, czy chodzi o 

dzieci spoza gminy, czy spoza obwodu. 

Radny J. Rokita (poza mikrofonem) poinformował, że chodziło o dzieci spoza gminy.  

Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych p. B. Wrochna zgodził się z 

wypowiedzią burmistrza następnie poinformował, że należałoby dokonać dokładnej 

weryfikacji i może się zdarzyć, że na dzień dzisiejszy spoza gminy będzie jedno lub dwoje 

dzieci, ale na pewno nie więcej. 

Radna U. Wroniewicz wystąpiła z wnioskiem formalnym o 15 min przerwę w obradach 

sesji.  
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Przewodnicząca A. Fedynicz – komosa udzieliła głosu p. B. K. Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Czaplinku. Pani B. K. przedstawiła informację na temat funkcjonowania 

placówki w tym zapoznała radnych z problemami, z jakimi boryka się szkoła w związku z 

brakiem sali gimnastycznej oraz odpowiedniej ilości sal lekcyjnych. 

Radna I. Książek (ad vocem) zauważyła, iż jeszcze w poprzedniej kadencji, gdy dyrektorem 

szkoły był p. G.G. komisja oświaty po dokonanej wizytacji w szkole podstawowej w 

Czaplinku złożyła wniosek do burmistrza o rozbudowę szkoły o salę gimnastyczną.  

W dalszej dyskusji głos zabrała: radna B. Polaczyńska, przewodnicząca rady miejskiej 

A.Fedynicz – Komosa oraz radna U. Wroniewicz.  

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca przystąpiła do 

głosowania nad 15 minutową przerwą w obradach.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 15 min przerwy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech 

Kochański, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, 

Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Łukasz Baran 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Adamczyk, Szymon Krupa, Beata Polaczyńska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

15 minutowa przerwa w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad przez przewodniczącą rady głos zabrała skarbnik gminy 

E.Sobiepanek przedstawiając raz jeszcze wszystkim zgormadzonym powody 

zaproponowanej zmiany w wieloletniej prognozie finansowej oraz plan działań związany z 

rozbudową szkoły w Czersku.  

Radna M. Bolek zwracając się do mieszkańców stwierdziła, że radni widzą potrzeby oraz 

ich ważność zarówno dla jednej jak i drugiej szkoły i nie chcą decydować między tymi 

potrzebami. Następnie zapytała, czy gmina w 2025r. po uzyskaniu dofinansowania na 

rozbudowę szkoły w Czersku jest w stanie realnie i finansowo prowadzić trzy budowy 

szkół.  

Skarbnik E. Sobiepanek odpowiadając poinformowała, że w 2025r. nie będzie już 

rozbudowy szkoły w Kątach, rozbudowa szkoły w Czaplinku będzie już na etapie 
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końcowym i jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem, to po pozyskaniu dofinansowania 

gmina jest w stanie udźwignąć te dwie inwestycje.  

Radny T. Ura zaapelował, aby w przyszłości unikać sytuacji, w których konieczne jest 

przesuniecie środków z jednej placówki oświatowej na drugą, z uwagi na to, że jest to 

zarzewie do ewentualnych niepotrzebnych sporów. Stwierdził, że niezależnie od tego, jaka 

dziś zapadnie decyzja priorytetem jest skupienie się na pozyskaniu dofinansowania z 

polskiego ładu i wszyscy (w miarę możliwości) powinni wesprzeć tą inicjatywę, ponieważ 

jak wcześniej wspominano podnieść tą inwestycje tylko i wyłącznie z budżetu gminy 

będzie bardzo trudno. Na koniec dodał, że wszyscy tutaj obecni zdają sobie sprawę, że 

zarówno jedna jak i druga placówka powinna zostać unowocześniona, rozbudowana tak 

żeby przede wszystkim dzieciom, ale i nauczycielom pracowało się lepiej.  

W trybie ad vocem głos zabrała radna B. Polaczyńska 

Radna U. Wroniewicz odnosząc się do wypowiedzi przedmówców i obecnie trudnej 

sytuacji, w jakiej znaleźli się dziś radni, zapytała, czy jeżeli w dniu dzisiejszym burmistrz w 

wyniku głosowania otrzymałby kredyt zaufania, to czy zobowiąże się do skutecznego 

doprowadzenia do rozbudowy szkoły w Czersku.  

Głos zabrał burmistrz A. Strzyżewski, przewodnicząca Rady A. Fedynicz- Komosa oraz 

radna U. Wroniewicz. 

Burmistrz A. Strzyżewski powtórzył, że chciałby, aby w najbliższym czasie jedna i druga 

placówka była rozbudowana oraz zadeklarował, że zrobi wszystko, co w jego mocy i jego 

współpracowników, aby zarówno pozyskać pieniądze na szkołę w Czersku i doprowadzić 

do finału rozbudowę tej placówki, w dalszej wypowiedzi wspomniał, że obie placówki 

wymagają rozbudowy. Dodał, że podjęte decyzje o rozbudowie szkół (Kąty, Czersk oraz 

Czaplinek) były podjęte z pełną świadomością i dołoży wszelkich starań, aby środki 

pozyskać i zrealizować te zadania. 

Radny Z. Adamczyk poprosił o informację, jakie aktualnie kwoty są przedstawione w 

wieloletniej prognozie finansowej na szkołę podstawową w Czaplinku. 

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzieliła skarbnik gminy E. Sobiepanek (2023 – 

1 900 000 zł., 2024 - 710 173zł., 2025 - 7 850 375zł., łącznie 10 460 548 zł.)  

Radna B. Polaczyńska stwierdziła, że radni już dawno zgodzili się z tym, że będą 

realizowane te inwestycje, na które uda się pozyskać dofinansowanie, a gmina przekaże 

na te zadania wkład własny. W przekonaniu mówczyni radni po uzyskaniu informacji od 

skarbnik gminy o możliwości pozyskania 5 mln złotych na rozbudowę szkoły w Czersku 

nie zaprotestowali, co wiąże się z akceptacją podjętych działań. W dalszej wypowiedzi 

poprosiła o niewprowadzanie szumu informacyjnego, że gmina coś zdejmuje, gdyż radni 

wielokrotnie o tym rozmawiali na posiedzeniach komisji. 

Radna U. Wroniewicz dla podsumowania przedstawiła, jakie są zakładane koszty związane 

z rozbudową szkoły w Czersku, a jakie z budową sali gimnastycznej z zapleczem 

sportowym i dydaktycznym szkoły w Czaplinku.  
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W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca przystąpiła do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Szymon 

Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Andrzej Posiewka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Monika Bolek, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Jakub Rącz, Jan Rokita, Urszula 

Wroniewicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/845/2023 

 

Burmistrz A. Strzyżewski podziękowała radnym za podjętą decyzję.  

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Handlu; Komisja Finansów i Rozwoju oraz Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 

wydała pozytywną opinię, Komisja Rewizyjna nie omawiała projektu uchwały na 

posiedzeniu komisji, natomiast Komisja Zdrowia i Sportu nie wydała opinii.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej A Posiewka potwierdził, iż komisja zapoznała się z 

treścią projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Teresa Jędral 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Gliński 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/846/2023 

 

Punkt 18. Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2022:  

Raport o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2022 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

Burmistrz A. Strzyżewski tytułem wstępu poinformował, że rok 2022 r. był rokiem 

szczególnym nie tylko ze względu na kończącą się pandemię, ale również ze względu na 

trwający konflikt na Ukrainie. Burmistrz w dalszej części wypowiedzi poinformowała, jakie 

działania poczyniła gmina w celu udzielenia pomocy uchodźcom z Ukrainy. Następnie w 

formie prezentacji multimedialnej przedstawił informację nt. raportu o stanie gminy Góra 

Kalwaria za 2022r.  

 

ppkt. 1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii, 

Radny J. Rokita odnosząc się do podziękowań skierowanych przez burmistrza do 

p.Bartłomieja Wrochny stwierdził, że zabrakło również podziękowań dla posłów Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej za wsparcie w zakupie sprzętu dla straży pożarnej. 

Burmistrz A. Strzyżewski odpowiedział, że zdecydowana większość tych dofinansowań nie 

miałaby miejsca, gdyby nie pomoc osób, które wspierają Gminę Góra Kalwaria. Następnie 

burmistrz podziękował tym osobom, które takiego wsparcia udzielają. 

Radny A. Posiewka poprosił o uzupełnienie informacji w temacie, ile zostało 

wybudowanych oraz wyremontowanych mieszkań komunalnych. Dodatkowo stwierdził, że 

obecny przepływ informacji zmusił jednego z sołtysów do rezygnacji z pełnienia funkcji 

sołtysa.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że gmina w roku 2022 nie wybudowała mieszkań 

komunalnych, natomiast remonty mieszkań są na bieżąco wykonywane w zakresie, w 

którym administracja budynku komunalnych ma obowiązek je remontować. W dalszej 

wypowiedzi burmistrz stwierdził, że na tą chwilę nie widzi potrzeby budowy nowych 

mieszkań (liczba złożonych wniosków i liczba wniosków, które są kwalifikowane – 

chociażby ze względów dochodowych nie pokazują, że jest taka potrzeba), natomiast, 

jeżeli będzie taka potrzeba należało będzie to rozważyć. Burmistrz przedstawił, jakim 

zasobem mieszkaniowym dysponuje gmina oraz zasady, jakimi kieruje się komisja 

mieszkaniowa przy przyznawaniu mieszkania komunalnego. 
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Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odnosząc się do wypowiedzi burmistrza dotyczącej 

potrzeby tworzenia nowych mieszkań stwierdziła, że w raporcie brakuje precyzyjności, 

spójności pomiędzy ilością rodzin oczekających na lokal, a ilością wolnych lokali (w tym do 

remontu). 

Burmistrz A. Strzyżewski przedstawił powody, dla których zapis o kilkunastu rodzinach 

oczekujących na mieszkanie pojawił się w przedstawionym raporcie. Dodał, że gmina 

przejmuje mieszkania, w których nie ma podłączonej kanalizacji i takie mieszkanie do 

czasu doporowadzenia do użyteczności (a to wiąże się z dużymi nakładami finansowymi) 

nie jest zamieszkiwane. 

Radny A. Posiewka (ad vocem) poinformował, że jego wcześniejsze pytanie związane jest 

z planowaną budową obwodnicy z Góry Kalwarii do Piaseczna, która może spowodować 

konieczność wysiedlenia mieszkańców. Zdaniem radnego gmina powinna zabezpieczyć 

mieszkania czy poprzez ich budowę, czy poprzez remont, aby wspomóc mieszkańców, 

których nie będzie stać na wynajem, czy zakup własnego mieszkania. 

Burmistrz A. Strzyżewski odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy, zauważył, że 

wykonanie wspomnianej inwestycji może wiązać się z koniecznością wyburzenia 

budynków, lecz nie jest to jeszcze przesądzone. W dalszej swojej wypowiedzi burmistrz 

przedstawił, jakie rozwiązanie może zastosować gmina w celu zapewnienia mieszkań 

osobom wysiedlonym z terenu budowy obwodnicy. 

Radna B. Polaczyńska również odnosząc się do raportu stwierdziła, że zapis o kilkunastu 

rodzinach oczekujących jest mylący, następnie poprosiła o informację, ile czasu rodzina po 

pozytywnym zaopiniowaniu musi oczekiwać na przydział mieszkania w związku z 

ograniczonym zasobem lokalowym.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że wnioski o przyznanie mieszkania są 

rozpatrywane na bieżąco, są one przyznawane osobą potrzebującym, natomiast należy 

również pamiętać, że OPS na wniosek mieszkańców świadczy pomoc w postaci dodatku 

mieszkaniowego.  

Radna B. Polaczyńska odnosząc do rozdziału w raporcie o stanie gminy za rok 2022 pt. 

rewitalizacja i zabytki oraz do lokalnego programu rewitalizacji stwierdziła, że w ww. 

raporcie jest bardzo mało informacji na ten temat oraz zapytała, dlaczego od lat nie są 

podejmowane w tym zakresie działania (dlaczego nie działa komisja ds. rewitalizacji) oraz 

nie są pozyskiwane środki na ten cel, pomimo, że pojawiają się możliwości pozyskania 

środków na rewitalizację budynków zabytkowych w obszarze rewitalizacji. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła radnych o zachowanie procedury 

zgłaszania chęci zabrania głosu.  

Burmistrz A. Strzyżewski nie zgodził się z wypowiedziom radnej, następnie w trakcie 

dyskusji z radną B. Polaczyńską przedstawił poczynione przez gminę działania w zakresie 

odnowy zabytków (odrestaurowanie budynku OSP oraz planowanej renowacji rynku), 

następnie przedstawił, z jakimi wnioskami o pozyskanie środków finansowych wystąpiła 

gmina w 2023 r. (renowację murów zamkowych w Czersku, na renowację ratusza 

miejskiego oraz za pośrednictwem gminy na renowację murów kościoła na górce).  
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Radna B. Polaczyńska odnosząc się do rozdziału związanego z organizacjami 

pozarządowymi i współpracy gminy z organizacjami zadała następujące pytania, czy 

gmina monitoruje potrzeby społeczne w zakresie organizacji pozarządowych, czy obecna 

ilość aktywnych organizacji pozarządowych wypełnia potrzeby gminy, czy gmina brała 

pod uwagę taką politykę mającą na celu wspieranie tych przedsiębiorców (np. poprzez 

obniżenie podatków), którzy na preferencyjnych warunkach będą udostępniać lokale pod 

wynajem dla organizacji pozarządowych oraz czy gmina może pozwolić sobie na 

zamykanie się organizacji pozarządowych z powodu trudności, jakie napotykają w swojej 

działalności np. z powodu braku siedziby.  

Burmistrz A. Strzyżewski odpowiadając na pytanie radnej przedstawił możliwości 

monitorowania potrzeb organizacji pozarządowych, następnie odpowiadając na kolejne 

pytanie poinformował, że burmistrz nie ma możliwości obniżenia podatku przedsiębiorcą, 

którzy wynajmują swój lokal organizacją pozarządowym, po czym wymienił, które 

organizacje w zeszłym roku zgłosiły się do gminy z chęcią utworzenia siedziby 

(motocykliści, szkoła z nauczaniem domowym, szkoła muzyczna, koło gospodyń wiejskich) 

i jaka pomoc w tym zakresie została im udzielona. Burmistrz nie zgodził się z wypowiedzią 

radnej, że kwota w wysokości 700 000 zł. jest małą kwotą do rozdysponowania dla 

organizacji pozarządowych, następnie wspomniał, że bardzo aktywnie i społecznie na 

terenie gminy działają mieszkańcy, strażacy oraz koła gospodyń wiejskich, za co 

serdecznie podziękował. 

Radna B. Polaczyńska poinformowała, iż szkoła muzyczna działająca na terenie gminy z 

powodu braku siedziby zamknęła swoją działalność, zdaniem radnej ze szkodą dla dzieci i 

młodzieży. Następnie radna poprosiła o informację, czy gmina ma jakieś priorytety w 

promocji, czy raczej promuje każdy atutu gminy oraz poprosiła o podanie przyczyn 

takiego działania. 

Burmistrz A. Strzyżewski udzielił odpowiedzi na powyższe pytanie informując, że celem 

organizowania różnych wydarzeń na terenie gminy jest nie tylko popularyzacja biegania 

czy też sportu, ale również promocja i pokazanie gminy, jako miejsca, do którego warto 

wrócić. Burmistrz wspomniał o licznych wydarzeniach organizowanych przez Ośrodek 

Kultury na zamku w Czersku, o atrakcyjnym szlaku dla kolarzy oraz o udziale gminy w 

cyklu wydarzeń rowerowych Poland Bike Marathon czy też ŻTC BIKE RACE. Gmina stara się 

w swoich działaniach promować to, że jest sercem Urzecza i że identyfikuje się z tym 

mikroregionem. Ponadto wspomniał o ostatnio wydanych przez gminę publikacjach pt. 

„55 powodów by odwiedzić Górę Kalwarię” oraz „Stefanka podróże po Górze”, które mają 

na celu promocję gminy jak również mają zainspirować najmłodszych, jaki i mieszkańców, 

do odkrywania Góry Kalwarii. 

Radna B. Polaczyńska poprosiła burmistrza o wskazanie, które obszary z tych, które 

zostały wymienione w raporcie ocenia na bardzo dobre, dobre, a w których obszarach jest 

jeszcze dużo do zrobienia. 

Burmistrz A. Strzyżewski na wstępie zauważył, że miniony rok był rokiem rekordowym w 

związku z dużą ilością pozyskanych środków zewnętrznych (25 mln złotych) jak również 
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zrealizowanej dużej ilości zadań inwestycyjnych. Następnie przedstawił, w jakich 

dziedzinach są jeszcze potrzeby i należałoby dokonać poprawy (duże potrzeby 

inwestycyjne w zakresie drogownictwa, rosnąca liczba nakładów finansowych na oświatę, 

której należało będzie się przyjrzeć i zastanowić, co można zrobić, aby zniwelować wzrost 

kosztów, gdyż jest to duże obciążenie dla gminnego budżetu). Wspomniał o planach 

związanych z rozbudową placówek oświatowych oraz poinformował o możliwości 

pozyskania środków zewnętrznych na budowę żłobka i trzyletnie częściowe jego 

utrzymanie na gminnej działce w Górze Kalwarii. Na zakończenie burmistrz wspomniał, że 

ważnym aspektem z punktu widzenia komunikacyjnego dla mieszkańców gminy jest 

modernizacja drogi nr 79, w związku, z czym gmina musi pilnować i starać się nie tylko 

znaleźć czy pomagać znaleźć kompromisowe rozwiązanie między potrzebami Generalnej 

Dyrekcji a mieszkańcami, ale zrobić wszystko, żeby ta modernizacja się odbyła i to jak 

najszybciej.  

Radny T. Ura odnosząc się do przedstawionego raportu o stanie gminy za rok 2022 

wyraził swoje zdanie na temat dysproporcji związanych z przeprowadzonymi inwestycjami 

na terenach wiejskich i terenie miejskim. 

Do wypowiedzi przedmówcy odniósł się burmistrz A. Strzyżewski zauważając, że biorąc 

pod uwagę tylko rok 2022 dysproporcja w tym przypadku występuje (11 mln na inwestycje 

na terenach wiejskich do 900 tys. na inwestycje w mieście), ale nie należy zapominać o 

tych inwestycjach na terenie miejskim, które zostały przeprowadzone w poprzednich 

latach oraz o tych w roku bieżącym. 

Radny T. Ura odniósł się do wypowiedzi burmistrza, stwierdzając, że na wsi się za dużo nie 

inwestuje w stosunku do miasta. Następnie odnosząc się do wcześniejszych rozmów z 

wiceburmistrzem M. Bajem dotyczących tworzenia dużej ilości projektów w celu 

możliwości późniejszego pozyskania zewnętrznych środków finansowania zaapelował, aby 

zastanowić się i rozważyć możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych na priorytetowe 

inwestycje dla gminy, a nie na wszystkie, które są ogłaszane, gdyż zdaniem radnego wkład 

własny w wysokości 70%, który gmina musi przeznaczyć na daną inwestycji mógłby zostać 

przeznaczone na inne cele, a planowanie budżetu nie byłoby w takim stopniu uzależnione 

od dofinasowań.  

Burmistrz A. Strzyżewski przedstawił jak w bieżącym roku dokonywane były wpływy do 

budżetu gminy z podatku dochodowego mieszkańców (PIT za 2022 r. dochód dla gminy 

w wysokości ok. 39 %), stwierdzając jednocześnie, że wprowadzone zmiany w rozliczeniu 

PIT spowodowały zmniejszone dochody w budżecie. Burmistrz odnosząc się do wcześniej 

przygotowywanych projektów poinformował, jak odbywa się procedura pozyskania 

środków zewnętrznych, jakie są cele, możliwości oraz czas na przygotowane wniosku i 

całej dokumentacji z nim związanej podając jednocześnie przykład pozyskanych środków 

zewnętrznych na wykonanie remontu w ratuszu, dzięki wcześniej przygotowanej 

dokumentacji. Zdaniem burmistrza przystępując z wnioskiem o pozyskanie 

dofinansowania urząd stara się połączyć plany i zamierzenia gminy z aktualnie 

ogłoszonym konkursem i zdaniem burmistrza taki plan działań się sprawdza. 
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W trybie ad vocem głos zabrał radny Z. Adamczyk zgadzając się z wypowiedzią 

burmistrza dodając, że dokonując analizy przeprowadzanych inwestycji na terenie 

wiejskim oraz miejskim należy brać pod uwag kilka lat, a nie kilka miesięcy czy rok. 

Następnie zauważył, że zostały przeprowadzone inwestycje (np. projekt, który realizuje 

ZGK, dofinansowanie do ciepła), które są finansowane przez wszystkich mieszkańców, a 

nie obejmują całej gminy i zdaniem radnego, aby gmina rozwijała się w sposób 

zrównoważony należy skupić się na finansowaniu potrzeb mieszkańców, którzy z 

powodów obiektywnych byli poza dobrodziejstwem wspomnianych inwestycji. Radny 

odnosząc się do zestawienia związanego z demografią w swojej wypowiedzi zwrócił 

uwagę na wzrostowy trend w niektórych obszarach gminy, który zdaniem radnego należy 

brać pod uwagę na przyszłość. W dalszej swojej wypowiedzi radny wspomniał o 

spotkaniach z mieszkańcami wsi oraz wyrażanego przez nich niezadowolenia w związku z 

małą ilością przeprowadzanych inwestycji na terenach wiejskich (np. brak odpowiedniej 

infrastruktury drogowej). Radny w swojej dalszej wypowiedzi uważał, że należy pomyśleć o 

tym, aby własnymi działaniami spróbować powiększyć dochody własne gminy.  

Radny J. Rokita odnosząc się do remontów zabytkowych kamienic będących w gestii 

gminy stwierdził, że owe remonty w mniejszym lub większym zakresie się odbywają, ale 

zdaniem radnego są one w części kamienic źle wykonywane (np. odpadające tynki na 

ul.Polnej). Radny odnosząc się do przedstawionego raportu o stanie gminy stwierdził, że 

nie wspomniano nic na temat ul. Papczyńskiego, następnie radny nie zgodził się z 

wypowiedzią burmistrza, gdyż rozmowy o liftingu rynku oraz wstępne wizualizacje były 

prezentowane już w czasie wyborów w 2018r., a nie tak jak wspominał burmistrz od 2022r., 

kontynuując zauważył, że w tej kadencji nie został jeszcze zakończony projekt 

modernizacji rynku i jego zdaniem to zadanie przesunie się na kolejną kadencję 

samorządową. Dodał, że należy wypracować konsensus z Marszałkiem Województwa 

Mazowieckiego nie tylko w zakresie remontów na zamku w Czersku, które oczywiście 

dobrze, że się odbywają, ale również zdaniem radnego zamek jednak wymaga daleko 

idących nakładów tak, aby można było dostosować go między innymi do funkcji 

muzealnych. Radny w dalszej swojej wypowiedzi nawiązał do organizowanych imprez w 

okolicznych miejscowościach stwierdzając, że nie została zaplanowana przez gminę 

impreza pt. „Dni Góry Kalwarii”, która zdaniem radnego dla mieszkańców jest atrakcją, a 

dla samorządu promocją historii. Na koniec radny podając przykłady z innej gminy 

poruszył kwestię związaną z brakiem w lokalnej gazecie wykazu przeprowadzonych 

inwestycji na terenie gminy oraz kwestię związaną z zagospodarowaniem portu w Górze 

Kalwarii. 

Na powyższe zagadnienia poruszone przez radnego J. Rokitę odpowiedzi udzielił 

burmistrz A.Strzyżewski. W swojej wypowiedzi burmistrz odniósł się do wspominanej 

przez radego kamienicy przy ul. Polnej, planowanej inwestycji dotyczącej ul.Papczyńskiego 

(gmina chce zrealizować tą inwestycję, gdyż pozyskała środki na jej realizację, nie ma 

obligatoryjnego terminu, do którego należy wykonać tą inwestycję, nie jest to projekt, o 

który zabiegają mieszkańcy, wykonanie inwestycji otworzy pewne obszary, które dziś nie 

są do końca skomunikowane), liftingu rynku (projektant powinien uzyskać pozwolenie na 

budowę do końca bieżącego roku), planowanych imprez na terenie gminy (gmina planuje 
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organizować liczne mniejsze imprezy, które będą atrakcyjniejsze dla większej ilości 

mieszkańców, natomiast nie będzie organizować dni Góry Kalwarii), lokalnego biuletynu 

(informację o przeprowadzonych inwestycjach w formie mapy z naniesionymi inwestycjami 

zostaną najprawdopodobniej zamieszczone w magazynie na koniec roku) oraz 

wspomniał, jakie możliwości ma gmina w zakresie zagospodarowania terenu 

nadrzecznego (tj. ośrodka Brzanka - na tą chwilę obecną poszukiwany jest nowy 

dzierżawca, gdyż poprzedni zrezygnował).  

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa odnosząc się do podrozdziału 

dotyczącego monitorowania zanieczyszczenia powietrza w raporcie o stanie gminy 

zauważyła, że gmina płaci abonament w wysokości 6.372,96 zł. za przetwarzanie, 

analizowanie oraz udostępnianie w formie graficzno-liczbowej danych za pomocą 

platformy internetowej, natomiast w ww. raporcie (tak jak w poprzednich latach), brakuje 

analiz z monitorowania jakości powietrza w różnych okresach roku, gdyż zdaniem radnej 

zamieszczony wykres nic nie jest wart, jeżeli nie ma do niego analizy. Przewodnicząca 

przypomniała, że burmistrz w poprzednim roku zobowiązał się do zamieszczenia 

powyższych danych. Następnie cytując zapisy z raportu dotyczące Zakładu Gospodarki 

Komunalnej poprosiła o informację, jakie działania w roku 2022 poczyniła spółka, aby 

zmniejszyć wysokie wskaźniki niezafakturowanej wody oraz odbierania ścieków, które 

zgodnie z raportem wynikają między innymi z nielegalnych przyłączy, opadów czy 

czyszczenia sieci. Cytując, „W 2022 roku Zarząd podejmował intensywne działania o 

charakterze naprawczym celem zabezpieczenia płynności. W ich wyniku Spółka otrzymała 

w dwóch transzach 6,6 mln zł tytułem pokrycia nowo tworzonych udziałów w kapitale 

zakładowym Spółki przez jedynego Wspólnika; otrzymała decyzje o umorzeniu podatku od 

nieruchomości w 2022 roku (za porozumieniem z gminą nie płaciła podatku”, zdaniem 

przewodniczącej to nie spółka podjęła intensywne działania, lecz podjęła je gmina. 

Kontynuując zapytała, co zrobiła spółka, w 2022, aby te działania sanacyjne, uzdrawiające 

były oprócz tego, że ograniczyła działania o charakterze inwestycyjnym. Na koniec radna 

stwierdziła, że w informacjach o projekcie indonezyjskim powinno dokona się 

sprostowania, iż na wizycie w Indonezji nie byli przedstawiciele Góry Kalwarii, lecz 

przedstawiciele Urzędu Góry Kalwarii.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że program czyste powietrze funkcjonuje, gmina 

publikuje materiały promocyjne w temacie programu i dystrybuuje wśród mieszkańców. 

Poza tym działają czujniki zanieczyszczenia powietrza, gdzie każdy mieszkaniec sam 

morze sprawdzić, jaki jest stan powietrza w regionie. Gmina prowadzi działania mające na 

celu polepszenie jakości powietrza. Dodał równie, że jeżeli potrzebne są głębsze analizy 

pomiarów jakości powietrza to są one możliwe do przeprowadzenia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa odnosząc się do dyskusji sprzed 

roku oraz wcześniejszych lat poddała pod zasadność montowanie czujników, skoro nie jest 

przeprowadzana analiza, nie są wyciągane wnioski i prowadzone na ich podstawie 

czynności mających na celu podjęcie działań naprawczych.  
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Prezes Zarządu ZGK R. Bugaj przedstawił, z jakich powodów ZGK publikuje informację o 

systemowej nierentowności. Wyjaśnił, że w głównej mierze powodem takie stanu rzeczy 

jest brak korelacji między stawkami pobieranymi od mieszkańców w stosunku do wysokich 

kosztów pracowniczych i opłat za media. Poinformował również, że zgodnie z polityka 

regulatora nie ma zgody na przeprowadzanie inwestycji (a nawet odtwarzania istniejącego 

majątku) ze względu na to, że przełoży się to na zwiększenie stawek dla mieszkańców, na 

co regulator się nie godzi. Następnie przedstawił wyniki analizy odnośnie zmniejszenia 

niesprzedanej wody i odprowadzonych ścieków (sukcesywnie wynik ten ulega poprawie 

odpowiednio 9% i 6 % na przestrzeni dwóch lat). Przedstawił działania, jakie ZGK podjęło 

w celu zmniejszenia niesprzedanej wody i niezafakturowanych ścieków. Zaliczył do nich 

między innymi: zainstalowanie monitoringu online systemu produkcji i dystrybucji wody, 

zadymianie systemowe poszczególnych rejonów miasta. Poinformował o kolejnych 

krokach, jakie ZGK podejmuje w celu poprawienia rentowności spółki. Zawarcie umów z 

dostawcami ścieków przemysłowych do sieci kanalizacyjnej i w ślad za tym złożenie 

stosownego wniosku do regulatora innowacyjnej taryfy dotyczącej stawek za ścieki 

przemysłowe powiązanych z wartościami przekroczeń substancji szkodliwych w ściekach, 

które są przekazywane przez tych odbiorców do sieci kanalizacyjnej, monitoring prac 

hydrantów i ich plombowanie, kontrola szczelności sieci wodociągowej, systemowy 

monitoring sieci kanalizacyjnej i systemowe czyszczenie tej sieci.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa zapytała czy wspomniane przez 

Prezesa zadymianie rozpoczęło się w zeszłym roku. 

Pan R. Bugaj potwierdził, że rozpoczęło się w zeszłym roku, a w tym jest kontynuowane 

systemowo.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej W. Kochański nawiązując do wypowiedzi radnego 

J.Rokity i przedstawionych planów oraz deklaracji burmistrza na początku kadencji 

dotyczących zagospodarowania terenu nad Wisłą w celu zwiększenia atrakcyjności 

wypoczynku i poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Góry Kalwarii i osób przyjezdnych 

zapytał, jakie są obecne plany w stosunku do tego terenu. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że umowa na dzierżawę nie została podpisana, 

natomiast działania, jakie podejmuje gmina związane są z uatrakcyjnieniem gminnej 

Brzanki i dlatego została wydzierżawiona, natomiast umowa została zerwana Dodał, że w 

chwili obecnej ciężko jest znaleźć taką lokalizację, która dawałaby gminie możliwość 

wydzierżawienia terenu od starostwa, gdyż starostwo prowadzi w tej chwili działania 

mające na celu przesunięcie znajdującej się tam firmy komercyjnej zajmującej się 

wydobywaniem piasku i nie wiadomo jak w najbliższym czasie ma się to zmienić.  

 

ppkt. 2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca Rady A. Fedynicz – Komosa poinformowała, że nie było zgłoszeń 

mieszkańców do zabrania głosu w debacie nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za 

rok 2022. 
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Punkt 19. Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz- Komosa poprosiła o sprawdzenie kworum, 

następnie przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 12, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Beata Polaczyńska, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (12) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Teresa Jędral, Wojciech 

Kochański, Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz 

NIEOBECNI (1) 

Zenon Nadstawny 

 

W głosowaniu w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria wotum 

zaufania nie uzyskano bezwzględnej większości ustawowego składu rady. Niepodjęcie 

uchwały o udzieleniu burmistrzowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem 

uchwały o nieudzieleniu burmistrzowi wotum zaufania.  

Tym samym Rada Miejska podjęła uchwałę nr XCVIII/847/2023 w sprawie nieudzielenia 

wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

 

Punkt 20. Procedura absolutoryjna: 

ppkt 1) - zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2022 rok.  

 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek poinformowała, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o 

finansach publicznych – w terminie do 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym organ stanowiący JST rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 

gminy za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia gminnego, sprawozdanie roczne z 

wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury i Samodzielnego 
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Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej za 2022 rok zostało przedłożone Radzie Miejskiej 

na podstawie Zarządzenia Nr ORG.0050.57.2023 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

z dnia 29 marca 2023 roku. Sprawozdanie finansowe za 2022 rok zostało przedłożone 

Radzie Miejskiej na podstawie Zarządzenia Nr ORG.0050.100.2023 Burmistrza Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria z dnia 15 maja 2023 roku. Sprawozdanie finansowe zawierało bilans 

z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, łączny bilans obejmujący dane 

z bilansów samorządowych jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat 

obejmujący dane wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek 

budżetowych oraz łączne zestawienie zmian funduszu obejmujące dane wynikające z 

zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych. 

Przedstawiając powyższy skarbnik E. Sobiepanek zwróciła się do radnych Rady Miejskiej 

z pytaniem, czy wszyscy zapoznali się z wyżej wymienionymi dokumentami. 

Na zadane pytanie radni odpowiedzieli twierdząco. 

 

ppkt 2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

za 2022 rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr 3.e./115/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 14 kwietnia 2023 roku w sprawie 

wydania pozytywnej opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za rok 2022, 

 

ppkt 3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz wnioskiem 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria za 2022 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Posiewka odczytał stanowisko wraz z 

wnioskiem Komisji Rewizyjnej Radny Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 05 czerwca 2023 r. dot. 

udzielania Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 5 czerwca 2023 r. w sprawie 

udzielania Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok. 

Na podstawie art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych  

(Dz. U. z 2022 r., poz. 1634 ze zm.), Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii po 

rozpatrzeniu: 

- sprawozdania finansowego za 2022 r., 

- sprawozdania z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2022 r. wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

- informacji o stanie mienia gminnego na dzień 31.XII.2022 r. 

stwierdza, że: 
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1. Przedłożone sprawozdanie finansowe składa się z: 

- bilansu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2022 r., 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków zysków i 

strat jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian 

w funduszu jednostek budżetowych, 

- informacji dodatkowej do sprawozdania finansowego. 

2. Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 

wynikających z ewidencji księgowej, natomiast dane zawarte w łącznym bilansie, łącznym 

rachunku zysków i strat oraz łącznym zestawieniu zmian w funduszu są zgodne z 

jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych.  

3. Ze sprawozdania finansowego za 2022 r. wynika, że: 

1) na koniec 2022 roku wynik finansowy osiągnięty został w kwocie 24.834.404,69 zł, 

2) zrealizowane zostały przychody w kwocie 188.307.013,10 zł oraz poniesiono koszty 

 w kwocie 163.472.608,41 zł, 

3) stan funduszu jednostki na koniec 2022 r. wynosi 371.327.586,74 zł. 

4. Ze sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 r. wynika, iż:  

1) planowane dochody budżetowe w kwocie 193.585.625 zł, wykonano w kwocie    

188.843.416,53 zł, co stanowi 97,55% planu, 

2) planowane dochody majątkowe zrealizowano w kwocie 12.010.877,29 zł (94,99% planu), 

3) planowane dochody bieżące zrealizowano w kwocie 176.832.539,24 zł (97,73% planu), 

4) planowane wydatki budżetowe w kwocie 221.876.443 zł, zrealizowano w kwocie 

193.630.913,05 zł, co stanowi 87,27% planu, 

5) wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 24.046.477,37 zł (74,07% planu), 

6) wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 169.584.435,68 zł (89,53% planu), 

7) planowany deficyt budżetu w kwocie  28.290.818 zł na koniec roku wykonano w kwocie 

4.787.496,52 zł, 

8) planowane przychody budżetowe w kwocie 32.290.818 zł zrealizowano w kwocie 

34.616.717,10 zł (107,21% planu), 

9) planowane rozchody budżetowe, w kwocie 4.000.000 zł, zrealizowano w 100%, 

10) zadłużenie Gminy z tytułów dłużnych wyniosło na dzień 31.12.2022 r. 33.841.000 zł, 

stanowiącej 17,92% wykonanych dochodów budżetowych, 

11) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok uwzględnia stopień realizacji programów 

wieloletnich, 

12) w toku wykonywania budżetu nie wystąpiły przekroczenia planowanych wydatków. 

5. Informacja o stanie mienia sporządzona została zgodnie z wymogami ustawy z 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych. 

Komisja Rewizyjna oceniając całokształt spraw związanych z wykonaniem budżetu, 

wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika Gminy. 

Na podstawie powyższych danych Komisja Rewizyjna ocenia, że Burmistrz realizując 

zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 

rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Dochody pobierane 
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były w sposób legalny, a wydatki ponoszono zgodnie z obowiązującymi przepisami. Komisja 

nie stwierdza uchybień w tym zakresie. 

Niemniej jednak, Komisja zwraca uwagę na fakt, że w trakcie planowania budżetu należy 

zwracać uwagę na zwiększenie ilości inwestycji, które będą otwierać nowe tereny 

inwestycyjne i tym samym przyczyniać się do zwiększenia w przyszłości dochodów 

bieżących budżetu. Ponadto, Komisja zwraca uwagę, że środki dłużne winny być 

przeznaczane głownie na wyżej wymieniony rodzaj inwestycji. 

W trakcie analizy wykonania budżetu Komisja zauważyła duży wzrost, znacznie 

przekraczający wzrost subwencji, wydatków bieżących w dziedzinie Oświata i wychowanie. 

Komisja pragnie zaznaczyć, że ta dziedzina wymaga pogłębionej analizy w zakresie 

optymalizacji wydatków. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie wyraziła pozytywną opinię o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 

2022 rok. 

Mając na uwadze powyższe, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej postanawia wystąpić do 

Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Wniosek został przegłosowany. Za udzieleniem absolutorium głosowało 5 radnych. 

 

ppkt 4) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w sprawie absolutorium za 2022 rok.  

Skarbnik gminy E. Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr 3.f.1/285/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 12 czerwca 2023 roku w sprawie 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

ppkt 5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego 

gminy za 2022 rok. 

W dyskusji udział wzięli: radny Jan Rokita oraz burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. 

Radny J. Rokita odnosząc się do rosnącego zadłużenia gminy zasugerował, aby w 

kolejnych latach starać się o zmniejszenie zadłużenia lub chociaż utrzymanie go na tym 

samym poziomie. 

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy stwierdzając, że na 

przestrzeni kilku lat zauważa się systematyczny spadek zadłużenia gminy (odnotowano 

wzrost od 2021r.). Natomiast biorąc pod uwagę sytuację gminy na 31 grudnia 2022 r. 

należy zauważyć, że stan zadłużenia nie dochodzi do połowy przekraczalnej granicy 

zadłużenia budżetu. 

 

ppkt 6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały: 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 

2022rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia 

Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/848/2023 

 

ppkt 7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały: 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria absolutorium za 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Gliński, Zenon Nadstawny, Jan Rokita 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCVIII/849/2023 

Głos zabrał burmistrz A. Strzyżewski dziękując wszystkim współpracownikom oraz radnym 

za udzielenie absolutorium. 
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Punkt 21. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołów z XCV nadzwyczajnej sesji w dniach 17-

24.05.2023r., XCVI sesji w dniu 31.05.2023r., XCVII nadzwyczajnej sesji w dniu 05.06.2023r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że do protokołu nr 

XCV z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 17-24.05.2023r., XCVI sesji Rady Miejskiej z 

dnia 31.05.2023r. oraz XCVII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 05.06.2023r.nie 

wpłynęły wnioski ani uwagi. 

 

Punkt 22. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa na wstępie poprosiła radnego J. Rącza, aby telefon 

do mieszkańca (o którym wspomniał radny poza mikrofonem) zamiast radnego J. Rącza 

wykonał wiceprzewodniczący, a Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

wysłuchał wypowiedzi mieszkanki. 

Pani G.D. nawiązując do dyskusji z dnia 31.05.2023 r. zapytała czy radni oraz burmistrz 

zapoznali się z pismem z dnia 15.05.2023r. skierowanego do burmistrza oraz odnosząc się 

do różnych sytuacji oraz terminów związanych z odebraniem psów zapytała, co się 

wydarzyło, że jej sprawa postrzegana jest przez p. burmistrza w negatywnym świetle. W 

dalszej wypowiedzi nawiązała do sytuacji związanej z brakiem zaszczepienia psów w 

wymaganym terminie oraz przedstawiła powody, dla których nie korzystała z pomocy 

innych osób (np. dostarczania karmy dla psów).  

Radny J. Rącz Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że komisja 

nie zajmowała się jeszcze rozpatrzeniem skargi p. G. D. i na początku lipca odbędzie się 

pierwsze spotkanie komisji w celu rozpatrzenia petycji, o którym zainteresowana zostanie 

zawiadomiona za pośrednictwem biura rady.  

Wiceburmistrz M. Baj w ramach wyjaśnień poinformował, że wymieniona przez p. G.D. 

pani M. B. jest Powiatowym Lekarz Weterynarii, czyli jedną z osób wnioskującą o 

tymczasowe odebranie zwierząt. Burmistrz M. Baj nie zgodził się z wypowiedzią p. G. D., 

że zmienił zdanie w sprawie i nadal uważa, że sprawa jest delikatna oraz gmina cały czas 

jest gotowa, aby p. G.D. udzielić pomocy, natomiast p. G. D. tej pomocy odmawia. W 

dalszej swojej wypowiedzi stwierdził, że gmina może podejmować różne działania 

związane z bezdomnością zwierząt, natomiast nie może przeznaczyć środków 

finansowych na zwierzęta mające właściciela. W tym przypadku działaniem gminy mogła 

być decyzja o czasowym odbiorze zwierząt i burmistrz podtrzymuje swoje stanowisko, że 

była to słuszna decyzja. Dodał, że właściwie od poprzedniej sesji nic się w tej sprawie nie 

zmieniło i gmina nadal nie otrzymała odpowiedzi z sądu cywilnego z Piaseczna czy toczy 

się sprawa cywilna w sprawie ustalenia właściciela psów (gmina ponownie wyśle pismo z 

ponagleniem do sądu). 

Pani G. D. poprosiła o przedstawienie, jaka jest podstawa prawna do przetrzymywania 

psów w schronisku po uchyleniu decyzji pierwszej instancji.  

Wiceburmistrz M. Baj poinformował, iż kilkukrotnie p.G.D. pisemnie na ten temat była 

informowana, taką informację dostali również do wiadomości radni, nic się w tej sprawie 

nie zmieniło.  
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Mieszkanka powtórzyła swoje pytanie dotyczące podstawy prawnej.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że podstawą prawną jest ustawa o ochronie zwierząt.  

Pani G.D. poprosiła o informację, gdzie we wspominanej ustawie jest zapis, że mimo braku 

decyzji można zabrać zwierzęta i przetrzymywać w schronisku przez dwa lata nie 

udzielając rzetelnej informacji o ich ilości oraz o stanie zdrowia. 

Wiceburmistrz M. Baj poinformował, że nie ma nic więcej w tej sprawie do powiedzenia. 

Pismo było wysyłane do mieszkanki i zdaniem burmistrza nie ma potrzeby na sesji 

wymieniania się takimi argumentami. Podstawa prawna wynika z ustawy o ochronie 

zwierząt. 

Pani G.D. nie zgodziła się z wypowiedziom przedmówcy i zapytała, czy otrzyma 

odpowiedź na pismo z 15.05. ze strony urzędu. Mieszkanka poinformował, że dziś złożyła 

pismo, gdyż uważa, że ponownie należałoby sprawdzić, co się dzieje z psami.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że jeżeli pismo zostało złożone to na pewno będzie 

odpowiedź ze strony urzędu.  

Pani G. D. a zauważyła, że zgodnie z kpa termin 30 dniowy na odpowiedź minął 15 

czerwca. Zapytała, czy pomimo przerwy wakacyjnej Rada Miejska zgodnie z sugestią 

przewodniczącego zajmie się rozpatrzeniem jej pisma na początku lipca.  

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzieliła przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa, 

informując, że Rada Miejska nie ma przerwy wakacyjnej i komisje rady w lipcu odbywają 

posiedzenia. 

Na zakończenie p. G.D. poprosiła państwa radnych, a w szczególności komisję o 

zapoznanie się z nagraniami, które p. G.D. dołączyła do akt sprawy (z sesji rady powiatu 

oraz komisji strategii).  

Radny J.Rokita zapytał, czy zapadła już decyzja, kto ma zapłacić za koszty pobytu psów w 

schronisku.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że jeżeli decyzja nie zostanie uchylona przez SKO i stanie 

się decyzją ostateczną wówczas gmina będzie mogła wystawić kolejna decyzję 

obciążającą właściciela psów kosztami za ich pobyt w schronisku. W chwili obecnej 

prawdopodobnie pomiędzy p. G.D., a jej córką toczy się spór przed sądem w Piasecznie 

mający na celu ustalenie właściciela psów. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa udzielając głosu kolejnemu mieszkańcowi 

informując, iż mieszkaniec zabierze głos w sprawie skargi, którą Rada Miejska rozpatrywała 

w pkt. 13 i podjęła uchwałę, iż skarga jest bezzasadna.  

Pan A.C. poinformował, iż od stycznia nie ma przyznanych obiadów z opieki społecznej, 

jest człowiekiem mającym drugą grupę inwalidzką i nie ma możliwości samodzielnego 

odbierania posiłków. Pan A.C. w swojej wypowiedzi przedstawił swoją sytuację finansową 

oraz zdrowotną. W dalszej swojej wypowiedzi poruszył kwestię związaną z przyznanymi 

środkami finansowymi przez OPS na pochówki. 

W dalszej dyskusji głos zabrał: wiceprzewodniczący Rady Miejskiej W. Kochański, 

przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa oraz p. A.C. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poprosiła o zabranie głosu 

Dyrektora Opieki Społecznej p. K. Korzeniewskiej.  
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Pani K. Korzeniewska przedstawiła całą procedurę, jaką zastosował Ośrodek Pomocy 

Społecznej w przypadku p. A.C. Posiłek był przyznany klientowi ośrodka od stycznia br., 

natomiast w ciągu dwóch tygodni mieszkaniec nie odebrał ani razu posiłku z restauracji 

wydającej posiłki, w związku z powyższym została wydana decyzja uchylająca przyznanie 

posiłków. W dalszej swojej wypowiedzi p. K. Korzeniewska poinformowała, że mieszkaniec 

nie przedstawił zaświadczenia potwierdzającego ograniczenia w zakresie ruchowym, nie 

odwołał się od decyzji w związku, z czym decyzja stała się ostateczną.  

Głos zabrał mieszkaniec A.C. oraz Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa.  

Radny A. Posiewka jako członek komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że 

komisja zajmowała się rozpatrzeniem skargi i wysłuchała wyjaśnień p. Dyrektor. Zdaniem 

radnego na tą chwilę dyskusja nie jest potrzebna, gdyż mieszkaniec dostarczył dokumenty 

od lekarza rodzinnego do OPS i czeka na decyzje p. Dyrektor. 

Radna B. Polaczyńska zapytała, czy w związku z dostarczonym nowym zaświadczeniem 

lekarskim będzie podstawa prawna, aby przyznać pomoc.  

Dyrektor OPS K. Korzeniewska potwierdziła, że mieszkaniec złożył ponownie wniosek o 

przyznanie posiłków z dowozem do miejsca zamieszkania wraz z zaświadczeniem 

lekarskim, natomiast zaświadczenie lekarskie jest sformułowane w tak niejasny sposób, że 

musi być jeszcze skonsultowane z prawnikiem.  

Radna B. Polaczyńska stwierdziła, że należy mieszkańcowi pomóc przy załatwieniu tej 

sprawy i zapytała czy OPS może pomoc mieszkańcowi, gdy okaże się, że zaświadczenie 

nie jest właściwe. 

Pani K. Korzeniewska udzieliła twierdzącej odpowiedzi na zadane pytanie jednocześnie 

stwierdzając, że OPS chciał przyznać obiady i udzielić pomocy mieszkańcowi, natomiast 

mieszkaniec nie wyraził chęci współpracy z OPS.  

W dalszej dyskusji głos zabrali: Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa, mieszkaniec A.C. 

oraz Dyrektor OPS p. Kamila Korzeniewska poruszając kwestię związaną z pochówkiem, za 

który koszty ponosi gmina.  

 

b) pytania radnych i odpowiedzi, 

Radna U. Wroniewicz zapytała z czego to wynika, że plac zabaw w Czersku nie działa czy 

jest to zależne od środków finansowych, czy innych powodów oraz czy grupa UTP nie 

mogłaby pomóc w realizacji tego zadania. Radna zapytała, czy są prowadzone jakieś 

działania w temacie budowy muzeum szkuty. Następne pytanie, jakie zadała radna 

dotyczyło brakującej dokumentacji, która miała zostać wykonana na koniec czerwca w celu 

realizacji budowy kanalizacji do zamku w Czersku. Na koniec radna podziękowała 

wszystkim zaangażowanym za plan remontu i wykonania nakładki na ul. Pólko.  

Wiceburmistrz M. Baj odnosząc się do wyłączonego z użytku placu zabaw poinformował, 

że plac zabaw zostanie w wakacje wyremontowany z pomocą grupy utrzymania terenów 

publicznych, aby mogli korzystać z niego zarówno uczniowie jak i mieszkańcy sołectwa, 

natomiast plac docelowo zostanie przeniesiony w inne miejsce, gdyż w tym miejscu 

zgodnie z planem rozbudowy szkoły powstanie nowe skrzydło. Burmistrz dodał, że w 

nowej lokalizacji planowane jest zakupienie nowych zabawek oraz wykonanie nowej 

bezpiecznej nawierzchni. Odnosząc się do planowanej budowy kanalizacji do zamku w 
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Czersku poinformował, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami parafii, na podstawie, 

którego gmina wypracowała projekt protokołu uzgodnień, który został przesłany do 

mecenas reprezentującą Kurię Warszawską.  

Radna U. Wroniewicz powróciła do wcześniej zadanego przez siebie pytania i zapytała czy 

Urząd Marszałkowski oraz Państwowe Muzeum Archeologiczne wypowiedziało się w 

sprawie terenu przeznaczonego pod budowę muzeum szkuty. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że ze względu na brak lokalizacji dla muzeum 

szkuty, sprawa została wstrzymana. Następnie burmistrz przedstawił pomysł budowy 

muzeum na terenie częściowo kościelnym, a częściowo nad Jeziorem Czerskim i w tej 

sprawie ma się spotkać z marszałkiem oraz przedstawicielami kościoła, aby porozmawiać 

czy jest to możliwe, na tą chwilę jest to jedyna możliwa lokalizacja. Burmistrz zadeklarował, 

że poinformuje radnych o efektach spotkania.  

Radny A. Posiewka na podstawie zgłoszeń mieszkańców Baniochy poprosił o interwencje 

w sprawie brudnych wiat przystaniowych. W dalszej swojej wypowiedzi radny poprosił o 

informację prezesa ZGK jak postępują prace związane z oczyszczalnią ścieków. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że od dnia wczorajszego ruszyła akcja mycia wiat 

przystankowych i prawdopodobnie zostało to już wykonane, natomiast malowanie 

zostanie przeprowadzone w późniejszym terminie. 

Prezes ZGK R. Bugaj poinformował, że w dniu 05 czerwca spółka zawarła umowę z Instal 

Warszawa S.A. na modernizację drugiego etapu oczyszczalni w Moczydłowie, wartość 

umowy 24 380 000 zł. dla zakresu podstawowego. Zgodnie z umową 18 czerwca 

nastąpiło przejęcie placu budowy przez wykonawcę, ZGK został przedstawiony 

harmonogram rzeczowo-finansowy, wejście na plac budowy z pierwszymi pracami ma być 

w sierpniu tego roku (ZGK chciałoby, aby ten termin został przyśpieszony). Wykonawca 

poinformował, że w tej chwili są kontraktowani i umawiani poszczególni podwykonawcy 

do zrealizowania tej inwestycji.  

W trybie ad vocem głos zabrał radny J. Rokita odnosząc się do zamieszczonego artykułu 

w gazecie na temat modernizacji oczyszczalni stwierdził, że zabrakło radnemu informacji 

dla mieszkańców o tym, że ze względu na fakt, iż ubezpieczyciel ma swoją siedzibę w 

Bułgarii gminie było trudno wyegzekwować należne jej wysokie odszkodowanie z tytułu 

nierealizowania inwestycji przez firmę T4B.  

Prezes R. Bugaj odniósł się do zamieszczonego artykułu, następnie potwierdził, iż ZGK 

miał do czynienia z bułgarskim ubezpieczycielem, który w skandaliczny sposób nie 

wywiązał się z realizacji gwarancji bezwarunkowej płatnej na pierwsze żądanie, kiedy takie 

żądanie ze spółki otrzymał. 

Radny Z. Adamczyk w swojej wypowiedzi poprosił burmistrza o wystosowanie pisma do 

starostwa w kwestii koszenia przeciwskarp rowów oraz wykoszenia chwastów z dna rowów 

zwracając jednocześnie szczególną uwagę na wykaszanie terenów przy skrzyżowaniach 

ulic. Kolejną sprawą, którą radny prosił, aby została uwzględniona w piśmie do starosty jest 

naprawa nawierzchni asfaltowej na drodze powiatowej przed i za mostem na Rzece 

Czarnej. Radny poprosił, aby kserokopię pisma, o którym wspomniał mógł otrzymać do 

wiadomości. Następnie radny wspomniał o przesunięciu znaku nazwy miejscowości 
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Dębówka we właściwe jego miejsce, zapytał, czy wiadomo coś w sprawie budowy 

sygnalizacji świetlnej w Czaplinku oraz w kwestii wykonania lewoskrętu w stronę drogi 

gminnej w Czaplinie, poprosił o datę zainstalowania złamanego słupka przy posesji 

Czaplin 4. 

W trakcie wypowiedzi radnego przewodnicząca rady poprosiła o zbliżanie się do końca 

wypowiedzi i doprecyzowanie pytania. 

Wiceburmistrz M. Baj. poinformował, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 

zobowiązała się do przesunięcia znaku z nazwą miejscowości Dębówka do końca sierpnia, 

odnosząc się do budowy sygnalizacji świetlnej wiceburmistrz zobowiązał się do poruszenia 

tego tematu na następnym spotkaniu z GDDKiA, natomiast słupek zostanie w najbliższym 

czasie zamontowany. Pismo do starosty zostanie przygotowane, a kopia zostanie 

przekazana radnemu.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej W. Kochański zapytała, czy jest monitorowany stan 

nawierzchni nowo utworzonej ścieżki rowerowo-pieszej z Góry Kalwarii do Czerska, gdyż 

mieszkańcy zgłaszają jej zły stan techniczny. Następnie radny poprosił o posprzątanie 

ul.Budowlanych oraz usunięcia ziemi, zlikwidowania rozlewiska, podcięcie krzaków 

ograniczających widoczność na skrzyżowaniu (przy cmentarzu) ul. Kalwaryjskiej w stronę 

ul. Marianki. Radny zapytał, czy gmina może udostępnić utworzonemu Komitetowi 

dotychczasową dokumentację, korespondencję prowadzoną z instytucjami w sprawie 

kapliczki (konserwatorem zabytków oraz Getin Bankiem). Radny poprosił o właściwe 

oznakowanie przejścia dla pieszych na ul.11 Listopada przy wyjeździe na ul. Wojska 

Polskiego. 

Wiceburmistrz M. Baj poinformował, że co do wyjazdu z ul. 11 Listopada gmina podejmie 

działania w tej sprawie, natomiast, co do sprzątania dróg powiatowych i podcięcia drzew 

urząd będzie w tym zakresie interweniował, odnosząc się do sprawy związanej z kapliczką 

burmistrz opisał jak obecnie wygląda sprawa przejęcia terenu oraz wyraził zgodę na 

przekazanie dokumentacji, o którą wnioskował radny. Burmistrz odnosząc się do 

zgłoszenia w sprawie ścieżki rowerowej, poinformował, że gmina będzie równać tą 

nawierzchnie oraz dbać o jej jakość, gdyż teren należy do Wód Polskich i gmina nie mogła 

wykonać tam innej nawierzchni, niż nawierzchni mineralnej. Zauważył, że ze ścieżki 

chętnie korzystają zarówno rowerzyści jak i piesi. 

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa odnosząc się do planów powiatu piaseczyńskiego 

związanych ze sprzedażą działek w Lininie zapytała burmistrza, kiedy podejmie działania 

w sprawie rozmów z powiatem piaseczyńskim odnośnie działek, które były przedmiotem 

umowy pomiędzy powiatem piaseczyńskim, a samorządem Góry Kalwarii. Następnie 

radna zasugerowała by przy sprawie budowy parkingu przy ul. Wyszyńskiego poprosić o 

pomoc Radnego Sejmiku Województwa Mazowieckiego P. K., aby doprowadzić sprawę do 

końca. Przewodnicząca w dalszej wypowiedzi zauważyła, że w bezpłatnym magazynie 

samorządowym Nasza Góra Kalwaria brakuje informacji na temat działań Rady Miejskiej 

oraz poprosiła burmistrza o przygotowanie na komisję prezydialną informacji, ile takich 
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numerów się ukaże do końca roku, w jakim nakładzie oraz jaki to będzie koszt dla gminy. 

Kontynuując radna powróciła do tematu powołanej przez burmistrza komisji w sprawie 

zbadania domniemanych nieprawidłowości w przedszkolu samorządowym nr 1 i poprosiła 

o udzielenie odpowiedzi na pytanie z iloma pracownikami i kiedy komisja przeprowadziła 

rozmowę.  

Burmistrz A. Strzyżewski odpowiadając na pierwsze pytanie przewodniczącej 

poinformował, że wystosował pismo do przewodniczącego rady powiatu w sprawie 

ustalenia terminu spotkania. Kontynuując określił nakład, w jakiej ukazuje się gazeta oraz 

starał się rozwiać wątpliwości w kwestii zamieszanych informacji na łamach magazynu.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa stwierdziła, że doprecyzuje swoją wypowiedź i 

poprosiła, aby burmistrz nie skupiał się tylko na jednym artykule, zdjęciu, gdyż radna 

odnosiła się do całego magazynu. 

Burmistrz A. Strzyżewski podkreślił rolę rady, jako organu uchwałodawczego i stwierdził, 

że każdy wie, że inwestycje nie mogą być realizowane bez zgody rady, następnie poprosił 

o ponowną analizę treści zamieszczanych w magazynie.  

Przewodnicząca poinformował, iż odniesie się do wypowiedzi burmistrza po uzyskaniu 

odpowiedzi na pozostałe pytania.  

Wiceburmistrz M. Baj przyznał, że miał okazję wspomnieć radnemu P.K. o sprawie 

budowy parkingu przy ul. Wyszyńskiego, który obiecał, że postara się pomóc. Dodał, że 

nie ma zgody ze strony Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, że zrealizuje 

inwestycję po tym jak gmina wykonałaby projekt. Na koniec, poprosił o cierpliwość w 

przedmiotowej sprawie, gdyż przy pomocy ww. radnego być może uda się tą sprawę 

skierować we właściwym kierunku. 

Sekretarz P. Walczak poinformował, że komisja zakończyła swoje działania oraz przedstawi 

protokół burmistrzowi. Zdaniem sekretarza komisja odbyła 12 spotkań, podczas których 

spotkała się z 5 pracownikami, natomiast 4 pracowników odmówiło spotkania z komisją.  

Przewodnicząca A. Fedynicz -Komosa zapytała, czy zanonimizowany protokół będzie 

dostępny do publicznej wiadomości.  

Sekretarz P. Walczak poinformował, że jest to przedmiotem opinii prawnej, jaką zlecił 

prawnikowi urzędu.  

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa upewniła się, że komisja chciała porozmawiać z 

dziewięcioma pracownikami natomiast czterech odmówiło rozmowy. 

W dalszej dyskusji głos zabrali: Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa, 

Burmistrz A. Strzyżewski oraz radny J. Rokita kontynuując dyskusję na temat informacji 

zamieszczanych w bezpłatnym magazynie samorządowym Nasza Góra Kalwaria. 

 

c) wolne wnioski, 

nie było zgłoszeń do dyskusji  

 

d) informacje. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa przedstawiła harmonogram 
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planowanych komisji oraz sesji w miesiącu sierpniu, następnie poprosiła o pozostanie 

członków zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników sądowych oraz 

komisji powołanej ds. stworzenia programu wspierania osób niepełnosprawnych.  

 

Punkt 23. Zamknięcie XCVIII sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-

Komosa o godz. 1603 zamknęła XCVIII sesję Rady Miejskiej. 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Aleksandra Fedynicz-Komosa 

 

 

Przygotowała: 

Anna Witek 


